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Protokół nr XXIII/2020 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 22 grudnia 

2020 r. 

XXIII Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 22 grudnia 2020 r. rozpoczęła się 

w obecności 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 

i 1378), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1400 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy w Warlubiu 

została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali OSP, na tablicy 

informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP oraz na stronie 

internetowej gminy. W związku z epidemią koronawirusa w trosce o wzajemne 

bezpieczeństwo uczestników obrad oraz obowiązujące obostrzenia sesja odbyła się 

w sali OSP w Warlubiu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad i poddała go pod 

głosownie. W wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”, 

wobec ustawowego składu 15 radnych.  

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2020 rok, 

2) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata  2020-2030. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 
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1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

Warlubie na 2020 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Warlubie na 2020 rok. Wyjaśniła, że zmiany opiewają na wartość 

wzrostu o 22 000,00 zł i wynika to z faktu, że zidentyfikowane zostało lepsze 

wykonanie na poziomie podatku od środków transportowych i zaistniała możliwość 

zwiększenia dochodów gminy o w/w kwotę. Jeżeli chodzi o stronę wydatków zostały 

zwiększone środki na usługi remontowe w dziale budynki komunalne i zostały 

zwiększone środki na opłaty za uczęszczanie dzieci do przedszkoli w innych gminach 

w dziale 801. Zatem po stronie dochodów i po stronie wydatków kwota zmiany 

wynosi 22 000,00 zł na plus. Kwota nadwyżki operacyjnej nie ulega zmianie i kwota 

deficytu budżetowego również nie ulega zmianie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Radna Pani Maria Mazur – Komisja rewizyjna na posiedzeniu poprzedniej sesji 18 

grudnia zwróciła się o pisemną opinię w sprawie takiego faktu, że zawiadomienie 

o wyborze najkorzystniejszej oferty ukazało się na BIP dnia 17.12.2020 r. Ta opinia 

prawna, która została nam  przekazana, tak do końca nas nie satysfakcjonuje, bo 

uważamy, że nadal nie mamy pewności, czy jest to zgodne z prawem? Czy nie 

naruszamy tu prawa finansów publicznych? Czy głosując „za” nie przekroczymy 

uprawnień? 

Radca Prawny Pan Tomasz Waszkiewicz – tutaj nie powinno być naruszenia prawa, 

ponieważ samo ogłoszenie oferty nie stanowi zobowiązania. Dopiero podpisanie 

umowy stanowi zaciągnięcie zobowiązania. Jeżeli na chwilę podpisywania umowy 

nie mamy zabezpieczonych środków w budżecie, nie stanowi to jeszcze  naruszenia 

dyscypliny finansów publicznych. Prawo finansów publicznych, w tej formie, w której 

obowiązuje do końca roku, przewiduje możliwość wyboru najkorzystniejszej oferty 

w sytuacji, w której zamawiający nie ma całości budżetu dla zaspokojenia danego 

zadania w  celu zwiększenia finansowania. To nie jest sprzeczne z prawem. O ile nie 

zawrze się umowy z niezabezpieczonego budżetu, to nie jest niezgodne z prawem. 

Radna Pani Maria Mazur – a czy to nie jest tak, że jak się zawiadamia o wyborze 

najkorzystniejszej oferty, to jakby zamawiało się wykonawcę, żeby podpisać umowę? 

Radca Prawny Pan Tomasz Waszkiewicz – nie. W tym konkretnym przypadku, który 

tu omawiamy, jest możliwość unieważnienia całego przetargu jeżeli postępowanie 

o dofinansowanie będzie miało negatywny przebieg. Ja nie mówię, że jest to sytuacja 

idealna. Bo oczywiście jest możliwość roszczeń co do złożenia oferty, ale jeżeli 

chodzi o możliwość wyboru najkorzystniejszej oferty przed zabezpieczeniem 

budżetu, to jest to zgodne z prawem.  

Radna Pani Maria Mazur – wg procedury powinno być tak, że najpierw się 

zabezpiecza środki. Jest Rada. Rada to przegłosowuje. Wtedy dopiero jest otwarcie 

ofert i wyłonienie najkorzystniejszej oferty i wtedy jest podpisanie umowy. Tak 

powinno być, a nie odwrotnie.  

Radca Prawny Pan Tomasz Waszkiewicz – taki tryb jest zazwyczaj przyjęty, ale nie 

jedyny dopuszczalny. Prawo finansów publicznych odnosi się nie tylko do jednostek 
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samorządu terytorialnego.  Sam wybór najkorzystniejszej oferty nie jest 

jednoznaczny z zawarciem umowy i zaciągnięciem zobowiązania. 

Radna Pani Maria Mazur – czy w tym przypadku, jeżeli Rada będzie głosowała „za”, 

poniesiemy jakieś konsekwencje? 

Radca Prawny Pan Tomasz Waszkiewicz – w mojej opinii nie. Konsekwencje mogą 

być jedynie np. wtedy, kiedy byłoby zawarcie umowy bez zmiany tej uchwały. Wtedy 

byłoby to niezgodne z prawem. Natomiast sam wybór najkorzystniejszej oferty przed 

zmianą budżetu nie jest niezgodny z prawem. Zamawiający może czynić działania   

w celu zmiany budżetu pod tą konkretną ofertę, a jeżeli się to nie uda, to unieważnić 

postępowanie. Ja to analizowałem pod względem prawnym. W mojej ocenie 

i zgodnie z komentarzami jest to zgodne z prawem  

Radna Pani Wanda Wolan – to prawo jest tak spójne, że niech to cholera weźmie: 

„…Niezgodne z prawem byłoby natomiast zawarcie umowy z wybranym wykonawcą 

bez zabezpieczenia środków…”. Czy my mamy zabezpieczone środki na tą drogę? 

Jeżeli my dzisiaj uchwalimy, że robimy tą drogę, chociaż nie była ona w projekcie w 

ogóle na ten rok. Zawarliśmy umowę z Radami Sołeckimi o kolejności asfaltowania, 

robienia, poprawy dróg. Jeżeli my dzisiaj uzgodnimy, że dajemy pieniądze na tą 

drogę, a nie mieliśmy pieniędzy, to proszę Państwa, które Sołectwo nie dostanie 

drogi? Bo trzeba będzie mu zabrać pieniądze w przyszłym roku, w następnym roku 

i takie mamy właśnie prawo, albo – albo, bo ja czegoś nie rozumiem. Jeżeli nie 

można, to nie można, a jeśli można, no to można, a nie można, bo tak, nie można, 

bo nie. Ja tego nie rozumiem i trzeba się zastanowić, albo dajemy pieniądze i wtedy 

zabieramy innym Sołectwom, bardzo proszę o określenie dzisiaj, kto nie dostanie, 

albo głosujemy „przeciw”, lub „się wstrzymujemy”, dowolnie, jak chcecie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – mam pytanie jeśli chodzi o te 

zaplanowane inwestycje. Mieliśmy zaplanowane w przyszłym roku drogę w 

Kruszach, Bzowie, Błądziewnie. Teraz, czy przez tą uchwałę, czy te drogi będą 

robione tak, jak mieliśmy ustalone, czy stoi to pod znakiem zapytania?  

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – Drodzy Państwo. Zasiądziecie 

niebawem do prac nad budżetem na 2021 r. Na razie mamy projekty i opinie RIO, 

więc uchwala budżetowa jest dopiero przed nami. Moje kolejne pytanie do Państwa 

będzie takie, kiedy planujecie Państwo ewentualnie kolejną sesję, bo jest kolejna 

sprawa jeżeli chodzi o przetarg na odpady. Tak, jak Państwa informowałam w piątek 

ja mogę wybrać najkorzystniejszą ofertę przed zwiększeniem środków, ale nie 

chciałabym mieć takiej sytuacji, że Państwo powiecie, nie było zabezpieczonych 

środków, a ja zrobiłam zawiadomienie o wyborze oferty. Na poprzedniej sesji 

mówiliście Państwo, żeby ten rok najpierw się zamknął, więc jest podobna, 

analogiczna sytuacja, czy wybieram ofertę i podpisujemy umowę z początkiem 

stycznia np. 4-go stycznia? Czy czekamy na zatwierdzeni budżetu i dopiero wtedy 

wybieramy ofertę? To też jest pytanie do Państwa. Jeżeli chodzi o drogi, które Pani 

Radna Staniak wymienia, to nad tym zasiądziemy właśnie przy ustalaniu nowego 

budżetu. Przedstawiliśmy budżet na podstawie Państwa wniosków. Jeżeli chodzi 

o drogę np. w Błądziewnie, to z tego, co wiem na ten moment, ona dofinansowania 

nie otrzymała. Natomiast z Państwa strony była deklaracja i czy teraz taką drogę za 
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kwotę 3 500 000,00 zł będziemy wykonywać? Więc to jest do przeanalizowania do 

nowego budżetu, które inwestycje pozostają, a które nie. 

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym, aby to zostało wyjaśnione do końca, 

ponieważ w biuletynie, który otrzymaliśmy jako społeczeństwo, podejrzewam, że 

wszyscy mieszkańcy Gminy dostali, są zadania inwestycyjne zaplanowane na 

2020 r. i w poz.3 jest budowa drogi gminnej o nawierzchni asfaltowej Kurzejewo-

Wielki Komorsk. Termin realizacji 2020 r. Wydatkowano w 2020 r. kwotę 605 400,00 

zł. Stan realizacji zadania, jest napisane, zakończono, zapłacone, dotacja w 

wysokości 97 200,00 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Ktoś z mieszkańców 

mógłby powiedzieć, oni przecież tą drogę mają zrobioną i co oni jeszcze od niej 

chcą? Tym bardziej, że w Zarządzeniu nr 106/2020 Wójta Gminy Warlubie w sprawie 

przyjęcia projektu budżetu Gminy Warlubie na 2021 r. tej budowy drogi nie ma. Może 

słusznie, bo skoro w biuletynie podano, że droga zapłacona, to w zarządzeniu nie 

powinno tego być. Tak mi się wydaje. 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – cały problem polega na tym, jak 

mieliście Państwo te drogi nazwane. W biuletynie są nazwy przepisane z budżetu, 

a jeżeli chodzi o wykonanie, to ona faktycznie była wykonana z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych w tej części, o której mówiliśmy. Natomiast jeżeli mówi Pan 

o budżecie na 2021 r., to on był przedkładany 15 listopada do RIO. Był tworzony 

wcześniej, niż pojawiła się możliwość jej dofinansowania i ta droga nie mogła się tam 

pojawić. Stąd konieczność uchwalania zmian do budżetu na 2020 r. i zmiany do 

WPF. 

Radna Pani Wanda Wolan – ja dalej uparcie będę prosić o wskazanie skąd 

weźmiemy pieniądze? Czytam Plan Finansowy Wydatków Majątkowych Gminy 

Warlubie na 2021 r., a w nim zaplanowana budowa drogi gminnej w miejscowości 

Płochocin w Gminie Warlubie o nawierzchni asfaltowej. Przebudowa drogi gminnej 

w miejscowości Bzowo w Gminie Warlubie o nawierzchni asfaltowej. O budynkach 

nie będę mówiła. Sieci kanalizacyjne, sieci sanitarne, dofinansowanie przydomowych 

oczyszczalni, poprawa bezpieczeństwa energetycznego, budowa kanalizacji 

sanitarnej na ul. Zawadzkiej, budowa sieci sanitarnej z przyłączami. Czy słyszeli 

Państwo, aby było w tym planie sfinansowanie tej drogi Kurzejewo-Komorsk? Wiec 

pytam jeszcze raz z jakich pieniędzy to zrobimy? Ja jestem bardzo chętna, żeby tą 

drogę zrobić. Tym bardziej, że rozmawialiśmy z mieszkańcami tamtej drogi 

i obiecaliśmy im w 2018 r., że niestety nie możemy zrobić tej drogi, ale rozpoczniemy 

ten temat w 2019 r. i zaczęliśmy. Zaczęliśmy od tych odcinków, gdzie jest najwięcej 

domów i największe zagęszczenie mieszkańców. Został ostatni odcinek. Nie taki 

krótki wprawdzie, ale tam akurat nie ma takiego zagęszczenia mieszkańców, więc 

ten odcinek odłożyliśmy sobie na później, bo są pilniejsze rzeczy. Ja nie widzę, jak 

mówi Obywatelka Komisarz na 2021 r., żeby to było ujęte w tym planie finansowym. 

Jak na razie nie widzę. 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko –  tłumaczymy, że w tej chwili nie 

mamy uchwalonego budżetu na 2021 r., więc ta droga nie może się tam w tym 

momencie pojawić. Jesteśmy przed najbliższą sesją, na której przedstawimy 

Państwu ten budżet do uchwalenia i ten projekt nie będzie w takim kształcie. Na 
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dzisiaj wiem, że te zmiany powinny być zastosowane. Jak wspominałam, nie 

otrzymaliśmy dofinansowania, a 23 rudnia chciałabym złożyć 3 kolejne wnioski na 

uzyskanie dofinansowania na dwie drogi i na autobus, jak ostatnio Państwu 

wspominałam, ale jednocześnie otrzymaliśmy większe dofinansowanie na 

kanalizację na ul. Zawadzką i Wybudowanie. Zobaczcie Państwo w uchwale 

budżetowej, jaką mieliście Państwo wartość dotacji, a otrzymamy ponad 

3 000 000,00 zł, to jest 85% dofinansowania. 

Radna Pani Wanda Wolan – to się wszystko zgadza. Tylko, co my powiemy 

Bzowiakom? Co my powiemy, że my ich drogi nie zrobimy, bo my musimy skończyć 

Kurzejewo? Ja tylko chcę odpowiedzi na to pytanie. Która droga w 2021 r. nie będzie 

zrobiona? Ja wiem, że to jest projekt. Ja wiem, że będzie zmiana, ale jeśli taka 

zmiana, to komuś będzie zabrane. Ja chcę wiedzieć komu będzie zabrane?   

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – ja Pani nie odpowiem komu będzie 

zabrane, bo sam sens stworzenia  tej drogi i zostawienia środka nie wykonanego, to 

też nie był technicznie dobrze wykonany, bo mieszkańcy jadąc wjeżdżają na polną 

drogę i wyjeżdżają na drugim końcu, a chodzi też o zachowanie jakiejś przepływości 

komunikacyjnej między drogą powiatową a drogą krajową. To jest ze względów 

bezpieczeństwa i nie wiem, czy droga w Kurzejewie ma mniejszą rangę, niż droga 

akurat w Bzowie. 

Radna Pani Wanda Wolan – nie musi mieć mniejszej rangi, ale jest coś takiego, co 

powinna Pani wiedzieć. Tak zwane odcinki próbne. Jeżeli budujemy jakąś drogę, 

wykonawca jest zobowiązany nam zrobić odcinek próbny i mogliśmy to zrobić w tej 

formie, dwa, trzy razy 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – to nie jest za darmo, bo za to też 

płacimy. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – dziwię się Pani Wando, że z jednej strony 

tłumacząc coś, albo dociekając, używa Pani określenia, że Pani jest tylko 

przedszkolanką i niczego Pani nie wie, trzeba Pani dużo rzeczy tłumaczyć. Teraz 

z kolei zadziwia mnie Pani swoją wiedzą, mówiąc o jakichś odcinkach próbnych. 

Niestety ja też nie wiem, co to jest, a tak w ogóle to chcę powiedzieć, że ja nie 

wiedziałam, że będzie jakiś odcinek próbny robiony na początku i na końcu. Mnie 

o tym nikt nie poinformował. Ja we wszystkich Waszych spotkaniach nie uczestniczę, 

niestety, a chciałabym. Byłabym pewnie mądrzejsza. Ja byłam święcie przekonana, 

że to będzie robiona cała droga od jedynki starej, aż do Małego Komorska. 

Radna Pani Wanda Wolan – i będzie zrobiona. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ale miała być zrobiona od razu bez jakichś 

odcinków próbnych. Przepraszam bardzo, ja o tym nie wiedziałam. 

Radna Pani Wanda Wolan – bo odcinki próbne nas nie kosztują. Jest okazja, kiedy 

robimy drogę, żeby wykorzystać ten moment i zrobić odcinki, bo wykonawca jest 

zobowiązany do tego. Żeby pokazać, że on dobrze robi i o tym mówił Wójt. Na tej 

podstawie choćby robiliśmy do Bąkowa drogę.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski – Pani Wando, zastanawia się Pani teraz nad tym, 

co powiemy mieszkańcom? Co musi być nie zrobione, żeby nie było zrobione coś? 
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A czy przyszła Pani kiedyś taka refleksja, co mogłoby być zrobione za 1 500 000,00 

zł, które poszło na PRASBET? Na nieudaną inwestycję? 

Radna Pani Wanda Wolan – co było, a nie jest… . Dajmy sobie z tym spokój. Dziś tu 

rozmawiamy o drodze w Kurzejewie i dajmy sobie spokój. Panie Darku, tę dyskusję 

proszę sobie przenieść do facebooka. Jeśli Pan ma i tam proszę sobie takie dyskusje 

prowadzić, co było, kto, co był winien i jak i dlaczego? Mamy rozmawiać dzisiaj 

o drodze w Kurzejewie i o zatwierdzeniu lub odrzuceniu uchwały, więc dajmy spokój, 

dobrze? 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – ja będę za każdym razem o tym przypominał. 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę Państwa widzę, że emocje są troszeczkę za 

wysokie. Przypominam o kulturze i porządku zabierania głosu na sesji. Czy Pan dalej 

kontynuuje? 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – nie. 

Radna Pani Joanna Bock – ja rzadko zabieram głos na sesjach, ale dobrze słucham 

i wydaje mi się, że ta cała dyskusja od dwóch sesji jest bardzo dziwna, ponieważ 

dwie sesje temu Klub Radnych Gospodarnej Gminy Warlubie wyraził takie zdanie, że 

jeżeli Pani Komisarz przestawi  nam, że dofinansowanie do tej drogi, o której cały 

czas mówimy, jest możliwe, to podejmie decyzję pozytywną. Teraz w zasadzie cały 

czas dyskutujemy o czymś, co mogłoby nie mieć miejsca, ponieważ jeżeli Państwo te 

wszystkie żale, które macie, powiedzielibyście dwie sesje temu, to Pani Komisarz 

dałaby sobie spokój i po prostu nie robiłaby całego starania o dofinansowanie. 

Z mojej wiedzy podstawą działania każdego samorządu jest zdobywanie dotacji. Nie 

odcinki próbne, nie dogadywanie się z wykonawcami, tylko zdobywanie dotacji 

i bardzo bym prosiła, jeżeli to jest możliwe, jeżeli Pani Przewodnicząca pozwoli, żeby 

Pani Komisarz powtórzyła o tym dofinansowaniu do kanalizacji. Jak udało się 

uzyskać o wiele większą dotację niż zakładano, bo uważam, że to jest informacja, 

którą powinniśmy teraz usłyszeć. 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę Państwa, dziękuję serdecznie. Pozwolę sobie 

zabrać głos jako Radna Gminy Warlubie. Myślę, że jako mieszkance i radnej, to 

wszystkie sprawy społeczeństwa są mi bardzo bliskie. Oczywiście nie jestem 

przeciwna wykonaniu tejże drogi, ponieważ powinna ona być zrobiona w całości, ale 

biorę pod uwagę i tu powtórzę to, co podkreślali moi przedmówcy, że jeżeli to 

wykonamy, tu musimy być świadomi, że pomniejszymy nasze zadania inwestycyjne, 

które przyjęliśmy sobie do realizacji na kadencję 2018-2023. Bo, jak wspomniała 

Pani Radna, mówimy o budowie sieci kanalizacyjnej, gdzie dostajemy większą 

kwotę. Zapisana też jest droga w Błądziewnie. Zapisana jest droga w Bzowie. 

Odchodzę teraz od infrastruktury drogowej, a wchodzę na zagadnienia prospołeczne, 

a więc budowa przedszkola, dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Gdzieś tych pieniędzy nam zabraknie Szanowni Państwo, gdyż stanowią 

one źródło dochodu własnego i my, jako radni uczestnicząc w projektowaniu zadań 

społecznych, a zarazem inwestycyjnych, nie możemy szkodzić tejże gospodarce. Ani 

pozwolić sobie, choćby w najmniejszym stopniu, na utratę zaufania społecznego. 

Takie jest moje zdanie.   
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Radny Pan Tomasz Michalak – ja w imieniu własnym, ale też w imieniu Klubu 

zadałem pytanie ostatnio odnośnie tego, czy fakt, że najpierw została  powzięta 

decyzja Pani Komisarz o zawiadomieniu o wyborze najkorzystniejszej oferty, 

a dopiero później zostaną procedowane środki na ten cel, nie jest pewnego rodzaju 

uchybieniem. Tu usłyszałem, ze słów Pana Radcy, że być może to nie jest tak, jak 

powinno być, ale prawdopodobnie jest dobrze. No proszę Państwa, skoro 

prawdopodobnie, to jak tak do końca nie jestem w stanie zawierzyć. Prze te 20 lat 

uczyło mnie życie, że zawierzanie w pewne rzeczy i później informacja zwrotna nie 

koniecznie muszą się potwierdzać. To po pierwsze. Po drugie wniosek na tą drogę 

jest jedynym wnioskiem, który mógł zostać przedłożony, bo została przygotowana 

dokumentacja na całą drogę i dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 

starczyło tylko na te odcinki końcowe, gdzie ta zabudowa był najbardziej zwarta. 

Część środkowa, gdzie mieści się pole i ukształtowanie terenu dość specyficzne z 

wąskim wąwozem, wymagało większej ilości środków. Pewnie nic by się nie stało, 

gdybyśmy to zrobili i byłoby fajnie, ale ja tak przypomnę, bo Pani Komisarz raczyła 

nam wspomnieć i napomnieć i ma rację, że brak połączenia tej drogi, to jakaś 

niekonsekwencja, to w przypadku drogi w Kruszach, kiedy budowaliśmy ją wiele, 

wiele lat temu i kiedy prosiłem i mówiłem, że zbudowanie tej drogi tylko do pewnego 

momentu tzn. do miejsca kultu religijnego i brak połączenia jej z drogą krajową nr 91, 

która umożliwiałaby ewentualny przejazd techniczny, a mieściła się w granicach 

Administracji Lasów Państwowych i nie doszła do skutku do dzisiejszego dnia, też 

była taką niekonsekwencją. Życie pokazuje to, że różne mogą być scenariusze. 

Pobudowaliśmy wtedy kawałek drogi, oddaliśmy teraz. Tam po środku znajdują się 

pola. Nie mamy gwarancji z jakich środków i jak przedyskutujemy sprawę zabrania 

pieniędzy i z czego tą drogę zrobić. Mamy zobowiązania wobec naszych 

mieszkańców, którzy nas wybrali i w związku z tym nie do końca mam przekonanie, 

że podjęcie decyzji w tej materii będzie słuszne. 

Więcej głosów w dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr 

XXIII/197/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2020 

rok została przyjęta 5 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 6 głosami „wstrzymującymi 

się”, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata  2020-2030.  

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata  2020-2030. Wyjaśniła, że 

jeżeli dokonuje się zmian w budżecie Gminy na dany rok, to takie same zmiany 

muszą znaleźć się w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2030. 

Pani Przewodnicząca Rady – chciałam zapytać tylko w kwestii formalnej, o nazwę 

funduszu. Czy chodzi o Fundusz Dróg Samorządowych, czy o Program 

Przebudowy? 

Pani Skarbnik Gminy – chodzi o Fundusz Dróg Samorządowych. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. 
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Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XXIII/198/2020 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie 

na lata 2020-2030 została przyjęta przy 6 głosach „za” i 7 głosami „wstrzymującymi 

się”, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.4 

Nie było. 

Ad.5 

Radny Pan Witold Żuchowski – zwrócił się do mnie mieszkaniec naszej gminy, że 

wysłał pismo 8 października 2020 r. o warunki zabudowy na ul. Szkolnej budynku 

mieszkalnego. Do wczoraj nie otrzymał jakiejkolwiek informacji, co się z tym jego 

wnioskiem dzieje i kiedy mógłby otrzymać jakąkolwiek informację? 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – trudno mi się odnieść do osoby, bo 

mówi Pan o osobie bez wskazania oczywiście nazwiska i wniosku składanego 8 

października. Tak, jak dokładnie Państwo wiecie jestem tu od 5 listopada. Jeżeli 

chodzi o wnioski składane o warunki zabudowy, to tyle, co wiem od pracowników, 

Pani urbanistka po bardzo długim czasie wydaje te warunki zabudowy z różnych 

względów. Czas oczekiwanie jest dosyć długi i jeżeli chodzi o ul. Szkolną, to wczoraj 

widziałam projekt decyzji, ale nie wiem, czy to dotyczy tej osoby. 

Radny Pan Witold Żuchowski – wymieniłbym nazwisko, ale nie wiem, czy nie 

naruszyłbym jakiś praw.   

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – nie, no nie może Pan. Myślę, że 

jeżeli chodzi o 8 października, a mamy dopiero grudzień, to wydaje mi się, że na ten 

moment Pani urbanistka nie przygotowała jeszcze projektu. Każde postępowanie jest 

inne ponieważ to też zależy od ilości zabudowań, działek i podziałów. W tym 

momencie jest to jeszcze procedowane. 

Radny Pan Witold Żuchowski – dobrze, dziękuję. Ja po prostu zostałem poproszony i 

pytam. Ja wiem, że Pani nie było w październiku i może Pani nie mieć wiedzy. 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – myślę, że dobrze by było, żeby 

wnioskodawca zwrócił się bezpośrednio do pracownika, czy do mnie i po prostu 

sprawdzimy stan realizacji. 

Radny Pan Witold Żuchowski – dobrze, tak przekażę, dziękuję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – ja chciałam się zapytać, czy coś 

wiadomo jeżeli chodzi o motopompę dla OSP w Kruszach? 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – 2 tygodnie temu zwróciła się do 

mnie Powiatowa Straż Pożarna, czy mam zabezpieczone środki w budżecie. 

Potwierdziłam, że tak. Z tego, co wiem, to po prostu Powiat walczy o pieniążki 

związane z dotacjami, wiec potwierdziłam zabezpieczenie z naszej strony, 

a pozostała część jest po stronie Powiatu, bo jest tego beneficjentem.   

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – dziękuję bardzo. 
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Ad.6 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady 

XXIII sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1450. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska 


